
Zápis z VÝROČNÍ členské schůze ZO ČSV Kladno - 6. 4. 2022 

Přítel předseda zahájil zatleskáním již několikrát odloženou a nyní konečně uskutečněnou výroční schůzi.  

Byl osloven přítel Králíček, aby předsedal návrhové a volební komisi, do které byly dále nominovány přítelkyně 
Mrkvičková a Traganová. Přítel předseda dal hlasovat o této komisi a současně o zapisovateli příteli Červeném. 
Pro: všichni, zdrželi se: 3, proti: 0 - odhlasováno.  Členové návrhové a volební komise sečetli přítomné a porovnali 
počet s prezenční listinou. Zjistili, že je nás 42 z 108 členů. Vyhlásila se tedy náhradní členská schůze, která začala 
15 minut poté a v rámci které bylo usnášeníschopnosti dosaženo. K odhlasování daného návrhu je nutná 
nadpoloviční většina, čili 22 hlasů. Členové byli upozorněni, aby oznámili svůj odchod tak, aby bylo možné 
dopočítat se hlasů.  

Během sčítání promluvila přítelkyně Belušová o vyšetření na mor a přečetla jména včelařů, jejichž včelstva byla 
shledána negativními. Kdo nedostal protokol, zřejmě nezaplatil příslušný poplatek. Kdo udělal vše správně a 
přesto protokol nemá, nechť se obrátí na přítelkyni Belušovou nebo přítele Ovčárika.  

Přítel předseda připomněl, že se schůze koná po 2 letech. Informoval, že nás opustil přítel Judr. Jan Kučera a 
vyslovil přání, aby spolkový život už mohl běžet nerušeně dál. Vyzval přítomné, aby se nebáli přicházet 
s inspirativními nápady. Z pléna padl dotaz, jestli budou schůze nadále ve středu. Přítele předsedu ani nenapadlo 
toto zmiňovat, protože středeční schůze jsou již několik desetiletí neotřesitelnou životní jistotou každého 
kladenského včelaře. Měnil se pouze čas začátku, a to od socialistických 14 hod až do dnešních kapitalistických 17 
hodin a samozřejmě se měnily lokály (ty vypadají pořád stejně). Přítel předseda poděkoval včelařům za trpělivost 
a začal pronášet různá přání. Proslov mohl někoho zcela dezorientovat, protože začal působil dojmem konce, 
přitom se jednalo o samý začátek.  

Následovala série referátů bilancujících uplynulé dva poslední (vesměs covidové) roky 2020 a 2021.  

Zpráva o činnosti v roce  2020 a  2021  

Přítelkyně Belušová podala zprávu o činnosti v uplynulém roce se zaměřením na přednášky, na které pozvala i do 
budoucna. Dále připomněla všechna setkání, almanachy (lze si je vyžádat), materiály, které se dávaly do Kolče, 
výměny vosku, výsadbu 190 stromů a keřů v Sítenském údolí a hlavní oslavu ke 120. výročí spolku 3. října loňského 
roku. Připomněla také financování formou grantů od města, ze SZIFu a od ČSV. Neuskutečnil se úklid v Kolčském 
muzeu a společenský včelařský ples. Na konec přítelkyně Belušová omluvila předtím avizovaného hosta Martina 
Kamlera, na kterého něco leze. Dále se podívala do statistiky, ze které vyplynulo, že jsme ve výnosech (nebo ve 
výkazech) nad průměrem okresu i Středočeského kraje, ve výtěžnosti vosku dokonce o cca 100%.  

Zpráva o hospodaření v roce 2020 a 2021 

Zprávu přednesla přítelkyně Jiroušková. V letech 2020 a 2021 se nic dramatického v rozpočtu nedělo, organizace 
utratila zejména za léčivo a povinné odvody. Veškeré náklady na oslavy 120 let kladenských včelařů se podařilo 
sehnat přítelkyni Belušové formou dotací (cca 90 tis.), takže nestály ZO žádné prostředky. Za to také přítelkyně 
Jiroušková přítelkyni Belušové poděkovala.  

Zpráva revizní a kontrolní komise 

Přítel Bernášek za kontrolní komisi poreferoval, že při kontrole neshledal žádné problémy nebo nesrovnalosti a 
poděkoval pro změnu účetní přítelkyni Jirouškové (kytku přiveze příště). Po inventuře majetku navrhl také vyřadit 
mixážní pult, dýmák, rozpěrák starého typu a pylochyt – nefunkční.  

Hlasování - pro: 43, zdrželi se: 1, proti: 0, odhlasováno 



Návrh činnosti a čerpání rozpočtu 

S pozvánkou na tuto schůzi jsme obdrželi celoroční plán aktivit. Stále nevíme, jak se situace bude vyvíjet zejména 
pro Medové Vánoce. Pokud to půjde, chceme se k této aktivitě vrátit, ale je potřeba, aby se tato akce (která svou 
délkou nemá v ČR obdoby) rozprostřela organizačně a účastí mezi více lidí. Je to k zamyšlení. Případně se lze bavit 
o změně přístupu a přiklonit se ke krátkodobému a intenzivnějšímu formátu v rámci větší akce jako Dny Kladna, 
Dny Země, Medová pouť v Kolči nebo Vánoční trhy. V takové variantě by tomu však chyběl kontakt s mládeží. 
Učitelky se zajímají. Čekají nás oslavy 150 let ČSV. Můžeme se těšit na speciální číslo časopisu Včelařství.  
Sekretariát připravil hlavní oslavy na čtvrtek 19.5. v Nasavrkách. Díky tomu, že je to ve všední den, dorazí zřejmě 
víc úředníků (protože to bude v pracovní době), o to méně ale dorazí asi včelařů – nabídka hromadnější dopravy. 
V Lysé nad Labem bude v rámci tradiční výstavy 150. výročí také vzpomenuto. V září se plánuje přednáška 
slovenské apiterapeutky.   

Přítelkyně Traganová pohovořila o průběhu pomoci ukrajinským běžencům, na kterou ZO minule odsouhlasila 
částku 25tis.   

Odměna pro webmastera (roční poplatek za administraci stránek) je 4.000 Kč. V závislosti na vývoji cen pohonných 
hmot je možné přehodnotit příspěvek důvěrníkům, až budou na podzim opět jezdit léčit. 50 kč z jednoho 
stanoviště je cena symbolická. Snažíme se je nepřetěžovat.  

Gratulace 

Přítelkyně Belušová pogratulovala jubilantům - přátelům Votavovi, Vidlákovi, Bernáškovi, Paflovi, Petriščákovi 
Bernardové, Štamberkovi z nichž jen někteří byli přítomni. Svůj rozpěrák dostala Vendulka Čermáková jako malá 
jubilantka a velká pracovnice a přítel Červený za přispění k oslavám.  

Personální záležitosti 

Je potřeba nahradit dva členy, konkrétně se přítele Vráťu Prokopa a přítele Jiřího Volka, kteří rezignovali na svou 
funkci ve výboru (z devíti členů na sedm se původně předsednictvu slevovat nechtělo). Oběma odchozím a 
nepřítomným poděkoval, a především u přítele Volka vyzdvihl jeho mnohaletou skvělou činnost, zejména ve 
funkci místopředsedy a zdravotního referenta. Doplnit bude třeba případně i kontrolní komisi, pokud bude 
odhlasováno vyloučení přítele Plecitého z této komise. Slovo si vzal přítel Linhart a sdělil všem, že časem by chtěl 
svou funkci místopředsedy a zdravotního referenta také předat a to z časových důvodů. 

Na post člena výboru (a následně zdravotního referenta) navrhla přítelkyně Belušová Michala Červinku načež ho 
představila jako pilného a nadějného včelaře. Dále přítelkyně Belušová vyzvala přítomné, aby se přihlásil ten, kdo 
by chtěl zaplnit deváté místo ve výboru ZO. Když se nikdo nehlásil, navrhli přítelkyně Belušová a přítel předseda 
postupně několik jmen. Ti postupně a celkem rozhodně odmítli, vesměs s odkazem na velký nedostatek času nebo 
velký přebytek věku. Oslovený přítel Míla chtěl za sebe dokonce odhlasovat nic netušící náhradu. Nakonec přítel 
předseda vyrazil lovit člena výboru od svého stolku přímo do sálu, ve (správném) tušení, že se několik 
potencionálních adeptů schovává za široký dělící sloup v přísálí. Poté nahlédl raději i za bar a musel uznat, že ani 
navzdory osobní konfrontaci se zřejmě nikdo nepodvolí. Bylo tedy rozhodnuto, že není třeba obsadit deváté místo 
ve výboru za každou cenu.   

Hlasování: Má mít výbor nově ne 9 ale 8 členů?  Pro: 44, zdrželi se: 0, proti: 0 – odhlasováno. 

Dalším bodem programu byl návrh na vyloučení přítele Plecitého z kontrolní komise. Přítelkyně Belušová stručně 
shrnula kauzu a své důvody pro tento návrh. Příteli Plecitého vedení ZO Kladno nabídlo, aby odešel do místně 
příslušné základní organizace. Přítel Šimora trval na tom, aby se hlasovalo přímo o vyloučení přítele Plecitého z 
ČSV. Přítel předseda tento bod chtěl na naléhání přítele Šimory a s pomocí přítele Bernáška zařadit hlasováním 
do programu, přítel Šimora ale chtěl rovnou hlasovat o vyloučení. Přítel předseda sdělil, že o vyloučení člena 



hlasuje dle stanov výbor. Přítel Šimora volal v tom případě po změně stanov s tím, že členská schůze je vrcholový 
orgán. Přítel předseda znovu zopakoval, že není v zájmu vedení ZO přítele Plecitého vylučovat ze ČSV, už jen 
z důvodu chybějících důkazů pro vznesená obvinění pro naplnění paragrafu (tím by byl inkriminovaný dopis nebo 
záznam z jeho čtení při volbě předsedy ČSV na RV). Hlavní důvod je zde obtížná možnost spolupráce bez vzájemné 
důvěry.    

Kdo je pro to, aby byl přítel Plecitý vyloučen z kontrolní komise? Pro: 36, zdrželi se: 4, proti: 0.  Součet hlasů sice 
nebyl 44 (někteří nehlasovali ani pro jednu ze tří variant nebo v sále nebyli) i tak to však přítel předseda z titulu 
své funkce prohlásil za odhlasované.  

Do kontrolní komise navrhla přítelkyně Belušová na uvolněné místo Lucii Hessovou. Ta souhlasí.  

Pro:  36, zdrželi se: 2, proti: 0  - odhlasováno 

Dále se hlasovalo o tom, zda má přítel Michal Červinka doplnit výbor Pro:  43, zdrželi se: 1, proti: 0  - odhlasováno 

Následoval guláš, štrůdl a přestávka.    

Po přestávce přečetla přítelkyně Mrkvičková návrh znění usnesení schůze. S jeho zněním přítomní souhlasili. Pro: 
42, zdrželi se: 0, proti: 0   

Přítelkyně Belušová se pokusila předat ocenění těm, kdo nebyl na slavnostní schůzi. Jednalo se o přátele Pátka a  
Feřteka. Přátelé Jílek, Kučera a Raisz přítomni znovu nebyli.    

Zpráva zdravotního referenta přítele Linharta 

K Varroáze - sami víme, jak dopadly spady. Ohnisko moru je poblíž pouze v Roztokách – zůstalo u prvního nálezu 
u konkrétního včelaře (včelařky), další pozitivní stanoviště nebyla odhalena. Nezbývá než být dál ve střehu. 
Objednané léčivo bude vyzvedávat v pátek v Dole a ke konci týdne už by mělo léčivo být u zdravotního referenta 
Michala Červinky.  

Několik vět přítele Ovčárika 

Předseda slánské organizace pozdravil přítomné a jako hlavní koordinátor akce Hrr na mor využil možnost zeptat 
se na dojem z posledního ročníku, kdy proběhla změna v komunikaci: včelaři byli osloveni přímo se zaslanou 
krabičkou. Dále se řešilo jedno stanoviště s morem v Roztokách, které bylo odhaleno těsně před kampaní. Letos 
kampaň startovala až po 15 únoru. Kampaň běží minimálně do 15. května a je možné zaslat i druhý vzorek. Akci 
pochválil přítel Pláteník a pak byla řeč o moru samém.  

Kuloární podotek nejmenovaného zástupce personálu: Moc se tady nevydělá, ale sranda tady je.  

 

Zapsal přítel Jan Červený   


